
Тема. Сполучник як службова частина мови. Види сполучників за 

будовою, походженням, способом використання в реченні. 

 Сполучник — незмінна службова частина мови, що сполучає однорідні члени речення 

та частини складного речення: Росте душа, пшениця і спориш (однор. члени речення). 

Лише борись, а щастя не втече (частини складного реч. ). 

Сполучники не мають лексичного значення. Вони не є членами речення. 

Сполучники, як і прийменники, за будовою бувають прості, складні та складені. 

  

1.Випишіть сполучники в колонки, розділивши їх за будовою на прості, складні і 

складені. 

Та, унаслідок того що, щоб, проте, коли, хоч, а, у міру того як, чи, ніби, 

немовби, аніж, завдяки тому що, як тільки, і, й, або, тимчасом як, якщо, тому 

що, для того щоб. 

-За значенням сполучники поділяються на сурядні й підрядні. 
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Сурядні сполучники сполучають однорідні члени речення та рівноправні частини 

складного речення. 

Підрядні сполучники сполучають тільки частини складного речення( у таких реченнях 

можна поставити запитання від одної частини речення до іншої). 

 

 2.Перепишіть речення, підкресліть у кожному граматичні основи. Визначте 

сполучники, надпишіть над ними скорочено,що вони сполучають. 

1. Ластівка день починає, а соловей його кінчає. 2. Ворона за море літає, та ніхто її там 

не чекає. 3. Соловейко не співає, якщо їжі він не має. 4. Сова каже, що її діти 

найкращі. 

3.Сполучники сурядності й підрядності записати в дві колонки. 

  

Але, щоб, коли, однак (одначе), то – то, тому що, аби,  хай, чи – чи, так що, та (в знач. 

і), бо, дарма що, хоч – хоч, та (в знач. але), немов, і, незважаючи на те, що. 

  

4. Вивчити правила параграфів 45 ,46(тільки сурядні сполучники).Виконати 

вправи482,476 


